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PRO A PROTI

EET nebyla nástrojem na vydávání účtenek, 
ale byla systémem, který vytvářel nepřátelské 

prostředí, a symbolem nedůvěry státu k pod-
nikání. Přinesla řadu nových kontrol a absurd-
ních pokut nikoli za snahu vyhnout se daním, 
ale například za souhrnnou účtenku za útratu 
stolu, za nevyvěšení cedulky s nápisem EET 
apod. Prezentované fiskální přínosy EET pro stát 
nebyly relevantně prokázány, zpochybňoval je 
i NKÚ. Navíc s rozvojem technologií stoupá počet 
bezhotovostních plateb, na které se EET nevzta-
hovala. Zároveň EET byla každoroční finanční 
zátěží pro živnostníky, což je vždy víc zatěžující 
pro menší podnikatele. Pokud by se EET nezru-
šila, tak by od 1. ledna byla nejen obnovena tato 
zátěž pro předchozí vlny, ale nově by se vztahovala 
i na všechny ostatní živnostníky. Navrhovaná 
dobrovolnost by reálně nepřinesla praktický smysl 
pro daňové poplatníky, pro stát by byla jen neefek-
tivním výdajem. Zrušení EET však neznamená 
konec pokladen v podnicích, ale jejich on-line 
odstřihnutí od Finanční správy. P

Nejsem žádný podporovatel Andreje Babiše ani 
obdivovatel EET, který by tvrdil, že se to nedá 

řešit jinak. Její zrušení, které není nahrazené jinak, 
větší digitalizací, podporou elektronických plateb, 
ale znamená návrat o deset let zpátky. Pomáhalo 
to nastavovat určité etické principy a profesiona-
litu, řízení byznysu pomocí dat, pokladního sys-
tému, a ne pomocí tužky a papíru. To je základní 
předpoklad pro rozvoj našeho oboru. Pokud mám 
volit mezi existujícím nástrojem, jehož náklady už 
jsou součástí našeho podnikání a dál už mě nijak 
nezatěžuje, nebo návratem k tužce a papíru, vracet 
se nechci. Všichni vědí, co to znamenalo. Nepomů-
že to zaměstnancům. Nepřilákáme je do oboru, 
kde si nemohou vzít hypotéku, zase je začnou 
platit načerno a podnikatelští piráti zase vyndají 
šanony z devadesátek. Opět se bude řešit placení 
jenom hotově, což má jen jeden hlavní důvod. Je to 
fanaticky zpolitizovaná věc, ale život jde dál a stát 
by nám měl pomoct jít cestou větší digitalizace. 
Stěžovat si v roce 2022, že nemůžu podnikat s tuž-
kou a papírem, je úsměvné. P
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Je správné rušit EET?
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